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Zápis z 6. jednání Komise RHMP pro odstraňování  následků 
povodně 2013 dne 18. 6. 2013  

 
 
 
 
Přítomni:  dle prezenční listiny 

 
 

 
  
  

Program jednání: 
 

1. Úvodní slovo předsedy komise 
2. Kontrola plnění úkolů  
3. Aktuální situace na území hl. m. Prahy  
4. Různé 

 
 
 
 
1. Úvodní slovo předsedy komise 
 
Předseda Komise Rady hl. m. Prahy pro odstraňování následků povodně 2013 (dále jen 
„komise“) Jiří Vávra se ujal vedení 6. jednání komise a přivítal přítomné hosty. 
 
 
2. Kontrola plnění úkolů 
+  
3. Aktuální situace na území hl. m. Prahy 
 
 
Dopravní situace 
• Předseda komise Jiří Vávra informoval přítomné o komplikacích v dopravě během 

víkendu a požádal Ing. F. Ginzla, aby byl ve spolupráci s Povodím Vltavy                 
a Plavební správou vyjasněn průtok 450 cm³/s pro spuštění lodní dopravy na 
Vltavě. V této souvislosti bude vydán pokyn, že v případě většího průtoku než 450 
cm³/s, bude potřeba najít shodu mezi hl. m. Prahou a Plavební správou a Povodím 
Vltavy. 

 
Císařský ostrov  
• J. Rak, BBA informoval, že bylo jednáno s Povodím Vltavy i správou majetku Císařského 

ostrova o opravě kanálu. Hráze bude dosypána a demolovaná kasemata budou 
odvezena. Co se týče hrází, bude informace o nabídkách na úpravu demolované cesty 
účelové komunikace k dispozici zítra. Nabídka na demolici nebezpečných úseků 
s podemletým betonem je poptávána. Použití chodícího bagru se projednává.  

• K dotazu předsedy komise na termín doklizení Císařského ostrova Jan Rak uvedl, že 
harmonogram prací předpokládá vypořádání ve lhůtě 7 – 8 dnů.  

 
Závady na protipovodňových zábranách a kanalizaci 
• Ing. P. Paneš, Ph.D. v zastoupení za Ing. Javornickou uvedl, že během úterka bylo 

možno poprvé začít se zjišťováním škod v kanalizaci.  
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Ryby 
• plk. Mgr. J. Pešek informoval o nalezené laguně se živými rybami. 
• Jiří Vávra pověřil Ing. F. Ginzla učinit dotaz na Rybářský svaz a zajistit informaci, 

jak s rybami dále nakládat, aby nemusel být realizován odvoz na kafilerii. 
• Ing. I. Jakoubková jednala se starostou MČ Praha – Velká Chuchle Mgr. M. Melicharem 

o urychlení úklidových prací, neboť laguna u chuchelského závodiště dosud nezmizela.  
 
Desinsekce 
• Ing. K. Čelikovská informovala o malém výskytu komárů v Uhříněvsi a v Chuchli,            

o malém výskytu larev v Lipencích a Černošicích. Na základě rozboru larev bylo 
dohodnuto, že tyto nebudou stříkány přípravkem, protože pro ně není dle informace 
entomologa určen. Hygienické stanice byly požádány, aby se spojily s městskými 
částmi, jakmile se objeví výskyt, bude informace nahlášena starostům. Látka dorazila v 
úterý dopoledne.  

 
Parky 
• JUDr. P. Hájek + Ing. D. Frantík informovali o požadavku městské části Praha 8              

a Praha 4 na zpřístupnění některých parků.  
• Členové komise se dohodli, že JUDr. Hájek zajistí zpracování rozhodnutí primátora 

HMP o zpřístupnění uvedených parků. Rozhodnutí bude zahrnovat sloučené 
požadavky za poslední dva dny. Následně bude rozhodnutí vyvěšeno na úřední desce a 
zasláno starostům MČ.  

 
Finanční odhad vzniklých škod 
• K dotazu předsedy komise na hrubý finanční odhad škod Ing. P. Paneš, Ph.D. uvedl, že 

44 městských částí se již přihlásilo, nicméně dosud chybí odhad za velké městské části, 
jako jsou Praha 8, 10, Velká Chuchle, Zbraslav. Aktuální odhad škod se pohybuje kolem 
cca 340 mil. Kč. 

• Předseda komise Jiří Vávra uložil Ing. F. Ginzlovi a Ing. P. Panešovi, Ph.D. 
zaurgovat zbývající městské části, aby dodaly požadované informace. 

• plk. Mgr. J. Pešek  poskytne informaci, s jakou finanční částkou je potřeba počítat pro 
Sbor dobrovolných hasičů, je třeba zjistit, v jaké výši jim budou vyplaceny náhrady. 
Přehled bude připraven na jednání komise dne 19. 6. 2013. 

• Ing. P. Paneš, Ph.D. sdělil, že RHMP odsouhlasila pomoc městským částem ve výši      
7 mil. Kč a 33,5 mil. Kč. 

 
Těžké hrazení – ulice Za Elektrárnou 
• Ing. David Albert + Jan Rak, BBA informovali o objednávce na část těžkého hrazení       

a opravu sarkofágu. Zakázka bude řešena formou JŘBU. Výběrové řízení bylo již 3x 
vypsáno, ale o nabídku nebyl zájem. 

• K dotazu Jiřího Vávry na místo  uložení hrazení Jan Rak uvedl, že se postará OMI 
MHMP. Po odklizení bude zajištěna oprava a následně bude hrazení předáno SVM 
MHMP nebo Správě služeb, kde bude i uloženo. 

• Ing. J. Juránek doporučil převést hrazení z evidence Správy služeb HMP na SVM 
MHMP kvůli odpisům. Správa služeb HMP plánuje vrátit majetek městu a vykonávat jen 
jeho správu. To se týká čerpadel, které by se přesunuly do evidence majetku města.  

• Jiří Vávra doplnil, že pronájem čerpadel od PVK je značnou finanční zátěží, neboť cena 
za denní pronájem čerpadel není adekvátní s pořizovací cenou čerpadel. Doporučil 
projednat tuto záležitost během středy dopoledne.  

• Předseda komise Jiří Vávra v souvislosti s přebíráním zábran odborem SVM MHMP 
zmínil i mobilní prvky u Velké Chuchle, které nebyly nanominovány, v jakém horizontu se 
mají stavět. Je třeba, aby tento celek byl ve spolupráci s BKR MHMP zapracován do 
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týdne do povodňových plánů, a to včetně čerpadel. BKR MHMP zajistí do týdne 
informaci.  

 
Úklid + zjišťování škod 
• Úklid je zajištěn se starosty městských částí Zbraslav a Radotín.  
• Mgr. V. Kožíšková – se SVM je zpracováván seznam odhadu nákladů na obnovu 

majetku. Městské části byly obeslány, aby delegovaly pověřené osoby, které budou moci 
na základě pověření primátorem HMP vstupovat na cizí pozemky a zjišťovat škody. 

 
Ukončení stavu nouze pro HMP 
• Ing. F. Ginzl + Mgr. V. Kožíšková – z ústředí krizového štábu přišla informace, že      

k 28. 6. 2013 bude ukončen stav nouze pro Jihočeský a Ústecký kraj. Středočeský kraj   
a HMP jsou zařazeny na ukončení na středu dne 19. 6. 2013, a to údajně na základě 
diskuse s právníky a pověřenou osobou z hl. m. Prahy, jejíž identitu se prozatím 
nepodařilo objasnit. Hlavní město Praha bylo varováno před vyhlášením stavu 
nebezpečí po ukončení stavu nouze s odůvodněním, že pro vyhlášení stavu nebezpečí 
nejsou důvody. V případě, že HMP by stav nebezpečí přeci jen vyhlásilo, bude toto 
rozhodnutí zrušeno vyšší instancí. Lze požádat o prodloužení lhůty pro podání žádostí u 
MF ČR.   

• Parky jsou v majetku města, takže není třeba mít k tomu vyhlášen stav nebezpečí. Lesy 
v hlavním městě Praze nelze uzavřít veřejnosti. Je třeba prověřit, zda lze prodloužit 
stav nouze na požádání. Ve středu dne 19. 6. 2013 bude v této věci jednáno s LEG 
MHMP.  

• Jiří Vávra ve středu prověří u RNDr. T. Hudečka, Ph.D., kdo jednal za HMP                
o ukončení stavu nouze. 

 
Stravování záchranných složek 
• Komise konstatovala, že stravování se týká už jen armády. Repelentní přípravky               

a opalovací krémy si pořídili sami. Výdejní sklad je otevřen od 8 do 16 hodin. 
Vyhodnocení zásob, které by měly být v rezervách, je vypracováno, bude řešeno 
rozpočtovým opatřením. Tisk připravuje Ing. Z. Javornická.  

• Předseda komise Jiří Vávra zdůraznil, že je třeba mít k okamžité dispozici hmotné 
rezervy.  

 
Stromovka 
• Ing. D. Frantík zmínil dohodu se Správou služeb HMP o soustřeďování písku na jednom 

vyhrazeném místě.  
• Podmáčená Stromovka mezi tratí a kanálem vyschne dřív, na příští týden je zvažována 

možnost otevřít část parku za tratí. Otevření centrální části rybníka je technicky obtížné. 
Jedinou možností, jak zabránit vstupu veřejnosti, je zapáskovat cesty a dát výstražnou 
tabulku se zákazem vstupu. Je třeba aktualizovat mapu, do kterých míst je vstup 
zakázán. Do konce týdne bude Stromovka uzavřena. 

 
Dopravní opatření 
• Ing. L. Pivec informoval, že Dvořákovo nábřeží bude hotové zítra odpoledne, TSK počítá 

s uvedením do provozu cca kolem 15. – 18. hodiny. Komise s návrhem vyslovila 
souhlas. 

• Co se týče obnovení standardního provozu na ulici Strakonické, probíhají vyklízecí 
práce, uvedení do standardního režimu je předpokládáno na cca sobotu, následně 
přejde komunikace do běžného režimu. Aktuální opatření – středové pásy, kužely, 
snížená rychlost na 50 km/hod – jsou stále v platnosti. Bude potřeba během víkendu 
uzavřít přejezdy, které byly používány při mimořádné situaci. Celé označení bude 
odstraněno v průběhu soboty. 
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• Komárkovo nábřeží je zkontrolované, zbývá řešit cyklostezky a drobné komunikace 
v Holešovicích. Cyklostezky a jejich rekonstrukce bude třeba řešit i se správci sítí. 
Finanční zátěž oprav se odhaduje v řádu 10 mil. Kč. 

 
Náplavky 
• Jan Rak, BBA sdělil, že bylo zpřístupněno Rašínovo nábřeží, ostatní náplavky jsou 

prozatím uzavřeny. Část Smíchova bude udělána v pátek. Oprava dláždění je lokální, 
bude třeba dláždění zapískovat. 

 
Písek 
• Ing. L. Pivec doporučil odklidit pytle s pískem z Dvořákova nábřeží.  
• Jiří Vávra navrhl využití písku na Císařském ostrově. 
• Jan Rak, BBA informoval o nabídce některých občanů na poskytnutí volného materiálu 

na dosypání průrvy na Císařském ostrově, nicméně SVM MHMP neshledává tuto 
možnost za vhodnou aktivitu, neboť původ a kvalita nabízených materiálů jsou nejasné. 
Na dosypání bude použit písek. 

• Členové komise se shodli, že je třeba vyspecifikovat, v kterých místech je písek, a dále 
je třeba určit nositele odvozu. 

 
Policie ČR 
• Spolupráce s Městskou policií HMP funguje. 

 
Městská policie hl. m. Prahy 
• K dotazu MP HMP, zda je hlídaná Trojská lávka a existuje ještě jiný důvod k uzavření, 

Ing. L. Pivec uvedl, že je plánována prohlídka lávky a výsledný monitoring zašle TSK 
Městské policii HMP. Lávka je uzavřena. 

• Na Štvanici byl odcizen kus zábradlí a v nejbližší době bude chybějící část navařena 
zpátky.  

 
HZS  
• Při čerpání v jižní části Prahy byly nalezeny ještě živé ryby.  
• Předseda komise Jiří Vávra oslovil záchranné složky – HZS, PČR a MP HMP –             

s požadavkem na zpracování seznamu lidí, jejichž výkon během povodní 
zasluhuje ocenění a prosí o předání do týdne.  

• Ing. L. Ginzl uvedl, že informaci již podal. 
 
Správa služeb HMP 
• Ing. J. Juránek komunikoval se starostou MČ Praha 7 kvůli páteční demontáži mobilních 

prvků ze Stromovky a dotázal se TSK, zda bude možné do parku najet s těžkou 
technikou. 

• Ing. L. Pivec uvedl, že lze akci realizovat.  
• Komise vznesla požadavek na Ing. F. Ginzla, aby zajistil 3 družstva hasičů, kteří 

budou demontovat mobilní prvky ve Stromovce I a II cca na 2 – 3 hodiny. 
• Na záchytném parkovišti Správy služeb HMP je doposud 25 nevyzvednutých aut 

odvezených z náplavek, zatím není žádný právní podklad k pominutí stavu nouze a jak 
postupovat při navrácení vozidel zpět na náplavky.  

• Komise navrhla ponechat vozidla na parkovišti do středy půlnoci a ve čtvrtek odvézt auta 
zpátky. Pokračuje úklid materiálu, čištění atd. 

 
Hegertova cihelna 
• Marek Šmíd informoval členy komise o složení podskupiny na řešení Hegertovy cihelny. 

V pátek obdrží komise prvotní informace o průběhu.  
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• Z městské části Praha 1 byl zaslán přehledně zpracovaný materiál k technologické 
úrovni zábran. Komise se dohodla na zadání úkolu ostatním městským částem 
vypracovat obdobný materiál. E-mailem jim bude rozeslán doporučený vzor. 

 
 
Desinsekce + deratizace 
• Ing. K. Čelikovská informovala o probíhajících šetřeních Hygienickou stanicí HMP. 

Hlášení bude zasíláno HMP, deratizace probíhá na základě harmonogramu, do konce 
týdne bude pokládka hotová. 

 
Montované haly 
• Ing. I. Jakoubková sdělila, že je domluvena se starostou MČ Praha – Velká Chuchle 

Mgr. M. Melicharem na zbourání montovaných hal a dotázala se na termín. Městská 
část čeká na pokyn, kdy budou uvolněny finance od Ing. Z. Javornické, aby tam mohli 
s technikou najet.  

• Ing. P. Paneš, Ph.D. informoval, že Rada HMP schválila 18. 6. 2013 usnesení                
o poskytnutí finančních prostředků ve výši 962 tis. Kč pro MČ Velká Chuchle. 
V usnesení RHMP č. 962 ze dne 4. 6. 2013 je schválený způsob úhrady nákladů 
v souvislosti s realizací odstraňování následků povodně z rozpočtu HMP na rok 2013.  

• Ing. I. Jakoubková se dotázala na způsob řešení rýhy do haly. Žádá doporučení komise, 
že je třeba zachovat rýhu v rámci protipovodňových opatření. Městské části budou 
informovat komisi, jak se bude dále konat v oblasti černých staveb.  

• Předseda komise Jiří Vávra uložil úkol Ing. F. Ginzlovi vstoupit do jednání 
s ředitelem INF MHMP Ing. Teskou ve věci zajištění kompletního servisu tak, aby 
Callcentrum a IT zařízení byla zapojena a připravena k využití max. do 1 hodiny při 
vzniku krizové situace. Současně je třeba řešit konferenční místnost a její dostupnost. 

 
 

4. Různé 
 

Informace z městských částí 
• Jan Rak, BBA upozornil, že při místním šetření v MČ Praha – Lahovičky byl zjištěn větší 

výskyt nepřizpůsobivých občanů a byl požádán městskou částí oslovit MP HMP o větší 
obezřetnost.  

• MP HMP informovala, že aktuálně se v lokalitě pohybují 3 policejní hlídky. Na hlídaných 
cestách není páchána žádná trestná činnost a soukromé pozemky nelze kontrolovat. 
Lokalitou projíždí neustále 3 hlídky. MP žádá konkrétní informace, SVM MHMP bude 
informovat správce. 

 
Poděkování  
• Mgr. V. Kožíšková seznámila členy komise s doručeným děkovným e-mailem za pomoc 

při likvidaci popovodňového stavu. 
 
Režim jednání komise v příštích dnech 
• Předseda komise Jiří Vávra nastínil režim příštích jednání komise. V tomto týdnu bude 

komise zasedat ve středu dne 19. 6. 2013 od 17:00 hod a v pátek dne 21. 6. 2013 od 
17:00 hod, a to v zasedací místnosti Nová Rada, 1. patro, Nová radnice, Mariánské 
náměstí 2, Praha 1. Čtvrteční jednání se z důvodu zasedání Zastupitelstva HMP ruší. 
V příštím týdnu budou termíny rozvolněny.  
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Jednání bylo ukončeno v 18:15 hod.  
 
 
Příští jednání komise se uskuteční ve středu dne 19. 6. 2013 od 17:00 hod. v zasedací 
místnosti Nová Rada, 1. patro, Mariánské nám. 2, Praha 1. 
 
 
 
 
 
 
 
 
Schválil: předseda komise Jiří Vávra 
 
 
 
Schválil: místopředseda komise Ing. Pavel Richter 

 
 
 
Zapsala: Ladislava Šimková 


	Zápis z 6. jednání Komise RHMP pro odstraňování  následků povodně 2013 dne 18. 6. 2013
	Zapsala: Ladislava Šimková

